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سرمقاله

سفر نتانیاهو به واشنگتن و تبعات آن 
ادامه از صفحه یک

این مقدار تسلیحات سبب می شود تا رژیم 
و  بزند  دست  وسیع  کشتار  به  صهیونیستی 

همچنین امنیت منطقه را در خطر قرار دهد.
تبعید  با  ترامپ  موافقت  دستاورد،  دومین 
از سرزمین مادری  ساکنان غزه و خروج آن ها 
با  تناسبی  که  دیگر  مناطقی  در  سکونت  و 

فلسطینی ها ندارد را می توان ذکر کرد .
این مسئله مصداق واقعی کوچ اجباری است و 

بر خلاف همه قوانین بین المللی می باشد.
کشورهای  مخالفت  با  که  ابلهانه ای  طرح 
و  آلمان  نظیر  آمریکا  پیمانان  جهان حتی هم 
مخالفت سازمان  اضافه  به  روبرو شد  فرانسه 
ملل، برزیل، چین، روسیه و کشورهای عربی 
و اسلامی را در بر دارد. فعالان حقوق بشر هم 
این طرح را با عنوان " پاکسازی قومی " محکوم 

کردند.
بالاخره سومین دستاورد نتانیاهو، ورود ترامپ 
به  تهدید  سایه  در  ایران  با  درگیری  عرصه  به 
اجرای فشار حداکثری به بهانه توقف در فعالیت 

هسته ای می باشد.
هیچ  است   این  اسراییل  آرزوهای  از  یکی 
هسته ای  سلاح  صاحب  منطقه  در  کشوری 
نباشد تا این رژیم در سایه برخورداری از  سلاح 

هسته ای  قدرت برتر منطقه باشد .

خبر

اخبار

سرلشکر باقری در دیدار با رئیس ستاد 
نیروهای مسلح سلطنت عمان:

توسعه امنیت دریانوردی در تنگه 
هرمز و دریای عمان ضروری است

کشورمان  مسلح  نیروهای  کل  ستاد  رئیس 
سلطنت  مسلح  نیروهای  ستاد  رئیس  دیدار  در 
عمان،تاکید کرد که توسعه امنیت دریانوردی در 
تنگه هرمز و دریای عمان برای مقابله با قاچاق و 

امنیت دریایی ضرورت دارد.
به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی ستاد 
کل نیروهای مسلح، دریاسالار عبدالله بن خمیس 
الرئیسی رئیس ستاد نیروهای مسلح سلطنت عمان 
صبح امروز با حضور در محل ستادکل نیروهای 
مسلح با سرلشکر پاسدار »محمد باقری« رئیس 

ستاد کل نیروهای مسلح  دیدار کرد.
سرلشکر باقری رئیس ستاد کل نیروهای مسلح 
جمهوری اسلامی ایران در ابتدای این دیدار با خیر 
مقدم به هیئت عمانی و قدردانی از مهمان نوازی 
در سفر خود به مسقط پایتخت عمان اظهار کرد: 
خوشبختانه روابط بین دو کشور، دوستانه تاریخی 
و ماندگار است و رهبران دو کشور این سیاست را 

همواره دنبال می کنند.
وی افزود: روابط ما با سلطنت عمان مستحکم و 
پایدار است، اما با توجه به تحولات اخیر در منطقه 
یابد. خوشبختانه  از گذشته گسترش  بیش  باید 
و  استمرار  ثبات،  است،  توجه  حائز  که  آنچه 
توسعه ی روزافزون روابط نیروهای مسلح دو کشور 

است.
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح با  دعوت از 
عمان برای حضور در رزمایش کمربند امنیت 
دریایی با حضور ناظر و شناور تاکید کرد: توسعه 
امنیت دریانوردی در تنگه هرمز و دریای عمان 
برای مقابله با قاچاق و امنیت دریایی ضرورت 

دارد.
وی ادامه داد: ظرفیت های بسیاری برای تعامل  
میان نیروهای مسلح دو کشور در ابعاد مختلف 
آموزشی، نظامی و فرهنگی وجود دارد، از جمله آنها 
استفاده از این ظرفیت برای آموزش های مقابله با 

تروریست است.
سرلشکر باقری در ادامه این دیدار، از عمان برای 

همکاری های سیاسی با ایران تشکر کرد.
خاطرنشان  مسلح  نیروهای  کل  ستاد  رئیس 
کرد: با توجه به خوی وحشی گری و توسعه طلبی 
توسعه  دنبال  به  همواره  که  صهیونیستی  رژیم 
سرزمینی است؛ تنها راه مقابله با این رژیم اشغالگر  
منطقه  و همدلی کشورهای  اتحاد  تروریست،  و 

است.
طرفین ضمن  دیدار،  این  از  دیگری  بخش  در 
بررسی اوضاع منطقه به خصوص نسل کشی مردم 
مظلوم فلسطین در غزه، طرح شوم کوچاندن و 
را به  از سرزمین مادری آن ها  اخراج فلسطینیان 

شدت محکوم کردند.
دریاسالار عبدالله بن خمیس الرئیسی رئیس 
در  عمان  سلطنت  مسلح  نیروهای  کل  ستاد 
دیدار با سرلشکر محمد باقری رئیس ستاد کل 
نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران با بیان 
اینکه روابط دو کشور از دیرباز بر حسن اعتماد 
متقابل بنا شده است، گفت: عمان همواره بر 
توسعه روابط دو کشور در تمامی سطوح تاکید 

دارد.
وی افزود: همواره تعامل و همکاری  مناسبی بین 

نیروهای نظامی و امنیتی دو کشور برقرار است.

در نامه ای به رئیس جمهور
رئیس مجلس مصوبه گازوئیلی دولت 

را مغایر قانون اعلام کرد
رئیس جمهور،  به  نامه ای  در  مجلس  رئیس 
ایراداتی را نسبت به مصوبه هیات وزیران درباره 
تغییر مبنای محاسبه کاهش یارانه گازوئیل در 

معادن عمده و صنایع بالادستی مطرح کرد.
به گزارش ایسنا، نامه محمدباقر قالیباف رئیس 
پزشکیان  مسعود  به  اسلامی  شورای  مجلس 
رئیس جمهور درباره مصوبه یارانه گازوئیل به 

شرح زیر است:
»جناب آقای دکتر پزشکیان

رئیس  محترم جمهوری اسلامی ایران
هیات  تصویب نامه  رونوشت  به  بازگشت 
 ۶۳۳۰۹ ت   /۱۳۴۲۰۰ شماره  به  وزیران  محترم 
اجرایی  نامه  ه مورخ۴/۰۹/۱۴۰۳ موضوع »آیین 
بند )پ( ماده ۱۴ قانون برنامه پنج ساله هفتم 
متعاقب  ایران«،  اسلامی  جمهوری  پیشرفت 
بررسی ها و اعلام نظر مقدماتی »هیات بررسی 
و تطبیق مصوبات دولت با قوانین« و مستندا به 
صدر ماده واحده و تبصره ۴ الحاقی به »قانون 
 ۱۳۸ )۸۵(و  پنجم  و  هشتاد  اصول  اجرا  نحوه 
اصلاحات  و  اسلامی  جمهوری  اساسی  قانون 
بعدی« و ماده ۱۰ آیین نامه اجرایی آن، مراتب 
متضمن برای اعلام نظر قطعی جهت اقدام لازم 
در مهلت مقرر قانونی و اعلام نتیجه به اینجانب 
ابلاغ می گردد. بدیهی است پس از انقضای یک 
هفته مهلت مقرر در قانون، آن بخش از مصوبه 
که مورد ایراد قرار گرفته است، ملغی الاثر خواهد 

بود.
»از آنجایی که در بند )پ( ماده ۱۴ برنامه پنج 
ایران  اسلامی  جمهوری  پیشرفت  هفتم  ساله 
مبنای محاسبه کاهش یارانه نفت گاز )گازوئیل( 
در معادن عمده کشور و صنایع بالادستی نفت 
و گاز کشور، سال پایه ۱۴۰۲ تعیین شده است؛ 
علیهذا صدر و ذیل ماده ۲ مصوبه که مبنای 
محاسبه را به قیمت خرید از پالایشگاه تغییر 
داده است، از حیث تغییر مبنای محاسبه، مغایر 
با قانون است و نیز تکرار عبارت »قیمت خرید از 
پالایشگاه ها« مندرج در ماده ۴ مصوبه مبنی بر 

این ایراد، مغایر قانون است.«
قانون  ماده ۱۴  بند پ  در  ایسنا،  گزارش  به 
برنامه هفتم توسعه آمده است: »دولت مکلف 
است از طریق شرکتهای تابعه ذی ربط وزارت 
نفت نسبت به کاهش یارانه نفت گاز )گازوئیل( 
در معادن عمده کشور و صنایع بالادستی نفت 
یارانه  که  نحوی  به   نماید  اقدام  کشور،  گاز  و 
تخصیص یافته در هر دو مرحله تولید و فروش، 
نسبت به سال پایه ۱۴۰۲ در سال آغاز اجرای 
برنامه ده درصد )۱۰%( و تا انتهای برنامه حداقل 

به پنجاه درصد )۵۰%( کاهش یابد. 
آیین نامه اجرائی این حکم با تعیین مصادیق 
گاز  و  نفت  بالادستی  صنایع  و  عمده  معادن 
کشور، ظرف سه ماه از  لازم الاجرا شدن این 
قانون، توسط سازمان با همکاری وزارتخانه های 
نفت، صنعت، معدن و تجارت و امور اقتصادی 
هیأت  تصویب  به  و  شود  می  تهیه  دارایی  و 

وزیران می رسد.
تبصره- معادن عمده عبارت است از معادنی 
که مصرف نفت گاز آنها بیش از پنج  میلیون 

لیتر در سال است.«

پزشکیان: 
مشکلات حوزه سلامت از تبعیض و 

بی عدالتی ریشه می گیرد
علل مشکلات حوزه  توضیح  در  رئیس جمهور 
سلامت گفت: مشکلات اجتماعی حوزه سلامت، از 
تبعیض و بی عدالتی، نادیده انگاشتن و ضایع کردن 
حق مردم و به حساب نیاوردن دیگران و خود را 
تافته جدا بافته دیدن ها ریشه می گیرد و اگر همین 
مسائل را برطرف کنیم، مشکل ها حل خواهند شد.

به گزارش ایسنا، مسعود پزشکیان، صبح امروز 
سه شنبه در مراسم دوازدهمین کنگره بین المللی 
قرآن، عترت و سلامت در دانشکده علوم پزشکی 
از قرآن کریم،  آیاتی  به  اشاره  با  تهران،  دانشگاه 
عمل  را  مسلمانان  همه  و  کشور  اصلی  مشکل 
نکردن به قرآن دانست و اظهار داشت: کتاب قرآن 
برای عمل کردن است نه فقط خواندن آیات آن؛ اگر 
زندگی ما با قرآن عجین شود، مشکلاتی که با آنها 
مواجهیم حل خواهد شد. مشکل این است که به 
قرآن عمل نمی کنیم و فقط روی یاد گرفتن زیر و زبر 
کلمات آن متوقف مانده ایم؛ می گوییم اگر ضالین را 
خوب ادا نکنیم، نمازمان باطل است، اما به مفهوم 
درباره  پزشکیان  نداریم.  شایسته  توجه  ضالین 
مفهوم »ضلالت« اظهار داشت: ضلالت تبعیت 
از هوا و هوس و فراموشی روز حساب است. اگر 
قرار است مصداق ضالین نشویم، باید منیت را زیر 
پا بگذاریم، در این صورت درگیری ها و مسائل و 
مشکلات رفع خواهند شد و می توانیم حاکمیت 

مطلوب و کارآمدی ایجاد کنیم. 

به گزارش خبرآنلاین »پرونده FATF در کمیسیون 
در  مواردی  و  است  بررسی  حال  در  مجمع  های 
اما  است  شده  تایید  مجمع  مربوطه  کمیسیون های 
اینکه مجمع چه تصمیمی می گیرد باید بگویم که من 
سخنگوی مجمع نیستم اما با هر دو کنوانسیون موافقم 
و از آن دفاع می کنم.« این بخشی از اظهاراتی است که 
محمدرضا باهنر، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام 
و دبیرکل جامعه اسلامی مهندسین در یک نشست 
خبری درباره بررسی پالرمو و CFT در مجمع تشخیص 

مصلحت نظام بیان کرد. 
موضوعی که بار دیگر این سوال را به وجود می آورد 
که آیا گره پرونده لوایح مربوط به FATF پس از ۱۵ 
سال باز خواهد شد یا خیر. در همین راستا، حشمت 
الله فلاحت پیشه، تحلیل گر مسائل سیاسی و رئیس 
خبرگزاری  به  دهم  مجلس  ملی  امنیت  کمیسیون 
خبرآنلاین گفت: »بسیاری از فرصت ها از دست رفته 
است. اگر ایران در گذشته از وارد لیست سیاه نشده 
بود؛ امکان اینکه FATF به یک کانون تحریمی علیه 
ایران تبدیل شود، وجود نداشت. ولی الآن ایران در 
لیست سیاه است و بانک های کشورهای ایران نیز نمی 
توانند با ما کار کنند. این فرصتی بود که تندروها از 

منافع ملی کشور گرفتند.«
وی ادامه داد: »اگر FATF با پیش شرط های گذشته 
های  کارشکنی  که  معتقد هستم  من  تصویب شود 
جدی بر سر راه ایران برای همکاری با این مجموعه و 
خروج از لیست سیاه به وجود می آید. آمریکا، اروپا 
و دیگر بازیگران بر سر پیش شرط ها با ایران دچار 

چالش می شوند.«
مشروح گفت و گوی حشمت الله فلاحت پیشه، 
رئیس کمیسیون امنیت ملی مجلس دهم را در ادامه 

می خوانید. 
  آقای فلاحت پیشه! اخیرا آقای باهنر گفته اند 
بندهایی از لوایح مرتبط با FATF در کمیسیون مشترک 
مجمع تشخیص به تصویب رسیده است. پیش بینی 
شما از سرنوشت این لوایح چیست و آیا در این دوره به 

تصویب خواهند رسید؟
باید   FATF موضوع  در  که  کاری  ترین  مهم   
کرد، تهیه گزارش دقیق در راستای منافع ملی است. 
متاسفانه FATF گرفتار بازی های سیاسی در ایران شد 
و نمونه آن برنامه اخیر صدا و سیما بود؛ یکی از معدود 
برنامه هایی که ادعای آزاد بودن دارد. در این برنامه 
 FATF دو نماینده مجلس به عنوان موافق و مخالف
 FATF صحبت می کردند و خیلی از واقعیت ها درباره

روشن نشد.
و  کمتر  اطلاعات  موارد  برخی  در  موافق،  نماینده 
ناقصی داشت و فرد مخالف نیز در برخی موارد اصل 
واقعیت ها را نمی گفت. فرد مخالف واقعیت مدعی 
کنوانسیون  دو  ایران در  که  بود که حق شرط هایی 
پالرمو و CFT گذاشته، از سوی FATF پذیرفته نشده 

است. 
متاسفانه FATF گرفتار تحریف های سیاسی در ایران 

شد
پالرمو  و  نیست  ادعا درست  این  که  در صورتی 
که  است  نشده  تبدیل  قانون  به  ایران  در   CFT و 
مسئولان ایرانی شروط خود را به FATF ارائه بدهند. 
در واقع ۶ سال است که این دو کنوانسیون در مجمع 

 FATF مطرح است. همچنین این نماینده مخالف
مدعی شده که اگر آن را تصویب کنیم و آنان شروط 
ما را قبول نکنند کشور دچار مشکل خواهد شد. 
یکی از حق شرط هایی که در CFT مطرح شده این 
است که اگر FATF شروط ایران را نپذیرد، دولت حق 
عضویت ندارد. متاسفانه FATF گرفتار تحریف های 

سیاسی در ایران شد. 
خسارات گذشته جبران نخواهد شد

در طول ۴ سال دولت بایدن، مناسبات اقتصادی 
ایران نسبتا خوب بود و خیلی از تنگناهایی که در قبل 
و امروز دولت ترامپ است، وجود نداشت. اما چون 
ایران در لیست سیاه FATF قرار گرفت، خسارت جدی 
به منافع مردم و دولت زده شد. این موضوع به دلیل 
اینکه بانک های جهان با ایران کار نمی کردند باعث 
اعتراف دیرهنگام  قوا یک  سود دلالان شد و روسای 
کردند مبنی بر اینکه ۳۰ درصد ارزش پول ایران به دلیل 

عدم عضویت در FATF و تحریم ها از بین می رود. 
این اعتراف دیرهنگام بود. اگر آن زمانی که FATF در 
مجلس دهم تصویب شد و ایران در لیست خاکستری 
شدند  می  تصویب  نیز   CFT و  پالرمو  داشت،  قرار 
امکان اینکه ایران از این لیست خاکستری خارج شود 
وجود داشت. اما زمانی که پارلمو و CFT در مجمع 
تشخیص تصویب نشد ما دیدیم که دشمنان ایران 
مانند کشورهای مرتجع آن زمان و اسرائیل در هیأت 

اجراییFATF صاحب منصب شدند و با فشار آنان در 
زمانی که چین رئیس FATF بود، ایران در لیست سیاه 

قرار گرفت.
الآن هم با آمدن سیاست فشار حداکثری، اگر ایران 
این دو کنوانسیون را تصویب کند، خسارات گذشته 
جبران نخواهد شد و مسیر سخت تر از گذشته است.
فرصت طلایی برای تصویب FATF از دست رفته 

است
 یعنی شما به تصویب FATF امیدی ندارید؟

  بسیاری از فرصت ها از دست رفته است. اگر 
ایران در گذشته از وارد لیست سیاه نشده بود؛ امکان 
اینکه FATF به یک کانون تحریمی علیه ایران تبدیل 
شود، وجود نداشت. ولی الآن ایران در لیست سیاه 
است و بانک های کشورهای ایران نیز نمی توانند با 
ما کار کنند. این فرصتی بود که تندروها از منافع ملی 

کشور گرفتند.
حتی اگر ایران این دو کنوانسیون را تصویب کند، به 
دلیل اینکه آمریکای دوران ترامپ به دنبال انزوای کامل 
ایران است و چین هم بر سر ایران معامله خواهد کرد، 

آغازگر یک مسیر پرسنگلاخ است.
است.  رفته  دست  از  طلایی  فرصت  بنابراین،   
متاسفانه افراطیون کشور را به تصمیم گیری در قعر 
تا وقتی در قعر جهنم قرار  و  اند  جهنم عادت داده 
نگیریم تصمیم نمی گیریم. این مورد را در زمان جنگ 

دیده ایم، در زمان برجام و موارد مختلف هم دیده ایم و 
یک آفت برای سیاست خارجی کشور است. 

کارشکنی های جدی بر سر راه ایران و FATF قرار دارد
 اخیرا تحلیل هایی مختلفی درباره FATF مطرح 
کنوانسیون  دو  این  اگر  گویند  می  برخی  شود،  می 
تصویب نشود دیگر نمی توان تحریم ها را دور زد، 
برداشته شدن  برخی هم معتقدند که FATF بدون 
این  درباره  نظر شما  ندارد.  را  کارایی لازم  ها  تحریم 

تحلیل ها چیست؟
 FATF من اعتقاد دارم اگر در زمان مجلس دهم 
تصویب می شد، ایران از توان مذاکراتی لازم برخوردار 
بود که پیش شرط های خودش را بقبولاند. در آن زمان 
کشورهای اروپایی با ایران همراه بودند و اسرائیل نیز در 
FATF صاحب جایگاه و نفوذ نبود. اما الآن شرایطی 
با  آمریکا  و  شده  مطرح   FATF موضوع  دیرهنگام 
سیاست فشار حداکثری حضور دارد. اسرائیل صاحب 
سخت  موضع  در  اروپایی  کشورهای  و  است  نقش 

نسبت به ما قرار دارند.
در این شرایط اگر FATF با پیش شرط های گذشته 
های  کارشکنی  که  معتقد هستم  من  تصویب شود 
جدی بر سر راه ایران برای همکاری با این مجموعه و 
خروج از لیست سیاه به وجود می آید. آمریکا، اروپا 
و دیگر بازیگران بر سر پیش شرط ها با ایران دچار 

چالش می شوند.

به نظر می رسد صداقت، شفافیت و توجه به حکمرانی عدالت 
محور سه ویژگی مهم و عملیاتی رییس جمهور پزشکیان در برابر 
مردم بوده که وی را از دیگر روسای جمهوری که از این موضوعات 

سخن می گفتند متمایز کرده است. 
به گزارش ایرنا، »چرا با مردم صادقانه حرف نمی زنیم؟« یا »با 
اعداد و ارقام نمی شود دعوا کرد«، اینها جملاتی است که همواره 
و حتی از همان دوران انتخابات در مرکز گفتمان مسعود پزشکیان 
رئیس جمهوری اسلامی ایران قرار داشته است. پزشکیان همیشه بر 
این باور است که اگر با مردم صادقانه رفتار کنیم، مردم نیز صادقانه 
و وفادارانه آنها را پذیرا خواهند بود؛ گفتمانی در حکمرانی که اکنون 
تحت عنوان »وفاق« به مرکز و ثقل سیاستگذاری دولت چهاردهم 

تبدیل شده است.
پزشکیان در اولین همایش وفاق با اشاره به ضرورت وفاق ملی به 
عنوان راه حلی برای عبور از بحران های کنونی، وفاق و انسجام ملی 
را تنها راه نجات کشور از مشکلات فعلی دانست و تاکید کرد که ما 
باید با همدلی و هم زبانی، اختلافات را کنار بگذاریم و برای آینده 
ایران تلاش کنیم. وفاق به معنای نادیده گرفتن اختلافات نیست 
بلکه به معنای مدیریت این اختلافات در چارچوب منافع ملی است. 
از اینرو به نظر می رسد، رئیس جمهوری در چارچوب وفاق چند 
اصل اساسی را مورد تاکید خود قرار داده است؛ صداقت، شفافیت 

و عدالت.
از منظر بسیاری تحلیلگران سیاسی، پزشکیان به درستی وعده 
های خوشحال کننده سیاسی، اقتصادی یا فرهنگی نمی دهد. برخی 
دولتها در ادوار گذشته وعده های رنگارنگی همچون ساخت یک 
میلیون مسکن درسال، ایجاد شغل با یک میلیون تومان و حل 
مشکل بورس در مدت سه روز داده بودند اما در عمل شاهد اتفاقات 

دیگری بودیم به طوری که گزارش رسمی مرکز پژوهش های مجلس 
می گوید، بعد از گذشته سه سال تنها ۲۰ هزار واحد مسکونی از این 
طرح، به مرحله اتمام کارهای پایانی رسید. پزشکیان اما بر این باور 
است که اگر من از پشت تریبون وعده های غیرواقعی دهم، به 
جایی نمی رسیم. یک عمر است که به مردم وعده دادیم، ولی کاری 

نکردیم، نمی توانیم به مردم دروغ بگوییم.
همچنین رئیس  دولت چهاردهم هنگامی که درباره ناترازی ها 
با مردم سخن می گوید، به صراحت، شفافیت و البته صداقت 
تاکید می کند که وضعیت کشور از نظر ناترازی ها اساساً خوب 
نیست، با اینکه راه حل این ناترازی ها تنها در اختیار یک دولت 
به  باید  از همه، مردم  نظام و مهم تر  ارکان  هم نیست و همه 

میدان بیایند.
پزشکیان که بارها در سخنان خود تاکید کرده به هیچ عنوان به 
مردم دروغ نمی گوید و شعار نمی دهد، در جلسه ۲۰ آبان ۱۴۰۳ 
هیات دولت شرط حضور مدیران در دولت وفاق را اراده »خدمت 
صادقانه« به مردم اعلام کرد و تصریح کرد: »ما در دولت از هرکسی 
که بنای خدمت صادقانه به مردم را داشته باشد، استقبال خواهیم 
کرد و بنای دولت مشارکت دادن همه جناح ها، سلایق فکری در 
اداره امور کشور است چرا که معتقدیم اگر همه با هم و در کنار 
یکدیگر برای اعتلا و سربلندی ایران  تلاش کنیم موجب افزایش 

اقتدار ما خواهد شد.«
رئیس دولت وفاق در عمل ثابت کرده که به استفاده از افراد 
توانمند از هر جناح و حزب و دسته ای باور و اعتقاد دارد و انتقاداتی 
که از سوی دوستانش درمورد انتصابات در جناح رقیب مطرح می 
شود، موید این است، پزشکیان دیگر عده ای را مسبب وضع موجود 
قلمداد نمی کند و معتقد است که وضعیت امروز کشور بعد از 

۴۶ سال نتیجه عملکرد همه کسانی است که تا امروز مدیریت را 
برعهده داشته اند.

رئیس دولت چهاردهم همچنین بر شفافیت تاکید می کند؛ به 
نظر می رسد که شفافیت از منظر پزشکیان تمرکز بر عقلانیت و 

اجتناب از آمارسازی در تصمیم گیری و اعتمادسازی است.
براین  دهم  مجلس  امید  فراکسیون  عضو  جعفرزاده  غلامعلی 
برخلاف  گوید،  نمی  دروغ  دولت چهاردهم  رئیس  که  است  باور 
اعتقاداتش عمل نمی کند، مردم را فریب نمی دهد به بهانه اینکه 
دشمن را فریب می دهم آمار دروغ و غلط به مردم ارائه نمی دهد و 

همواره پای کار و حرف خود ایستاده است.
پزشکیان همواره در گفت گو با مردم تاکید داشته که اگر تصمیمات 
درست گرفته شده و با مردم شفاف درباره آن گفتگو شود، می توان 
از همه بحران ها عبور کرد. وی درباره اعمال افزایش قیمت در برخی 
کالاها در ابتدای دولت چهاردهم، یادآور شد که »چقدر ما توانستیم 
درآمد تا آخر سال داشته باشیم؟ ۱۲ میلیارد دلار که ۳ میلیارد دلار 
هم کسری دارد. پیش از ما از جایی دیگر پول برداشتند و به جای 

دیگر دادند و از قبل پول ها را پیشخور کردند.«
رئیس جمهور ادامه داد: اکنون ۱۲ میلیارد دلار درآمد دولت است 
که البته تا آخر سال محقق می شود. اگر کسی می گوید این حرف 
دروغ است و شما پول را جای دیگری بردید، بیاید و بگوید. در عین 
حال ما با استجازه رهبر انقلاب این ۳ میلیارد دلار را هم از صندوق 

ذخیره ارزی جبران کردیم«.
اگرچه از منظر بسیاری از تحلیلگران سیاسی، اعلام برخی کاستی 
ها می تواند ضعف های داخلی را آشکار کند اما رئیس جمهور 
پزشکیان تلاش کرده در چارچوب اصول صداقت و شفافیت با مردم 

صادقانه سخن گفته و رفتار کند.

چگونه تندروی ها مانع از تصویب FATF شد؟

فرصت های از دست رفته 
حشمت الله فلاحت پیشه گفت: اگر FATF با پیش شرط های گذشته تصویب شود من معتقد هستم که کارشکنی های جدی بر سر راه ایران برای همکاری 
با این مجموعه و خروج از لیست سیاه به وجود می آید. روسای قوا یک اعتراف دیرهنگام کردند مبنی بر اینکه ۳۰ درصد ارزش پول ایران به دلیل عدم 

عضویت در FATF و تحریم ها از بین می رود.

صداقت و شفافیت از شعار تا عملپزشکیان به وعده های خود عمل می کند؟

بسیاری از 
فرصت ها از 
دست رفته 

است. اگر ایران 
در گذشته از 

وارد لیست 
سیاه نشده بود؛ 

امکان اینکه 
FATF به یک 
کانون تحریمی 

علیه ایران 
تبدیل شود، 
وجود نداشت

رییس قوه قضاییه گفت: ما از سه دستگاه استعلام کردیم که از زمان لازم 
الاجرا شدن این قانون چه کسانی در این پست ها مشغول شده اند و استعلام 

نشده است که تا این لحظه به ما هنوز پاسخ داده نشده است.
بیانیه گام دوم  اژه ای در چهارمین همایش سالانه  حجت الاسلام محسنی 
انقلاب اسلامی اظهار کرد: انقلاب اسلامی در برهه ای از زمان اتفاق افتاد که 
در محاسبات عادی و اندیشکده های شرق و غرب به هیچ وجه چنین اتفاقی 
پیش بینی نشده بود. در زمان وقوع انقلاب اسلامی همه دستگاه های عریض 
و طویل اطلاعاتی غرب و شرق سردرگم شده بودند. هیچ سیستم اطلاعاتی 
پیش بینی نکرده بود که یک روحانی بدون داشتن تجهیزات، بدون حزب و 
تشکل، شاخه سیاسی، فرهنگی، نظامی و ... بتواند ایده ای را ارائه دهد که افراد 
تحت ستمی را که به آن ستم هم عادت کرده بودند )نجات دهد( و توجه ها را 

به خود جلب کند.
قوی تر،  از ۴۶ سال  بعد  ایران  اسلامی  انقلاب  افزود:  وی  ایلنا،  نوشته  به 

بالنده تر، عمیق تر و از شعار ها و اهداف خود انحراف نداشته است.
رئیس دستگاه قضا با بیان اینکه امام )ره( که انقلاب کرد هیمنه استکبار فرو 
ریخت، گفت: افرادی که اسلام را بد فهمیدند و بد تعریف می کردند مقابل 
انقلاب اسلامی ایران ایستادند. امام )ره( با انقلاب به زن ها حرمت واقعی و به 
جوانان هویت واقعی داد. امام )ره( بعد از خدا به مردم تکیه و اعتماد کرد. با 

انقلاب اسلامی متحجرین مخالف امام )ره( شدند. افرادی که دین را از سیاست 
جدا می کردند در مقابل امام )ره( قرار گرفتند.

حجت الاسلام محسنی اژه ای با تاکید بر اینکه باید با منویات امامین انقلاب 
از  انقلاب می خواهند عمل کنیم، گفت: یکی  آنچه رهبر  به  و  حرکت کنیم 
خواسته های رهبر انقلاب در گام دوم انقلاب مردمی شدن هر چه بیشتر بود، 
در سند تحول و در عمل برای مردمی شدن تلاش کردیم. هیچ قشری نیست که 
ما در این مدت ملاقات نکرده باشیم. بحث مردمی بودن را توسعه داده ایم و در 

مساجد، حسینیه ها و نماز های جمعه مرتب حاضر می شویم.
وی تصریح کرد: براساس قانون کسانی که قرار است در شغل های حساس 
به کار گمارده شوند باید استعلام شود. اگر کسی استعلام نکرد و به این سمت 
گمارد در قانون پیش بینی شده است چه برخوردی باید با او شود. اگر استعلام 
کرد و جواب منفی گرفت باز هم در قانون پیش بینی شده است که چه اقدامی 
باید صورت بگیرد. از سه مرجع باید استعلام شود. اگر احیانا بین این سه مرجع 
اختلاف شد باز در قانون پیش بینی شده است که چه اقدامی صورت بگیرد. یک 
کارگروه مشخص شده و افراد آن هم مشخص است که در باره این موضوع حل 

و فصل کنند.
وی با بیان اینکه تا الان به این رسیده ایم که افرادی که مشمول این قانون 
می شوند اجماالا بیشتر از یک نفر هستند و احتمال دارد در دستگاه های دیگر 

هم داشته باشیم، ادامه داد: اگر مقامی تشخیص داد که یک پست خالی است 
و باید یک نفر در آنجا مشغول به کار شود و تنها یک فرد را معرفی می کند 
و می گوید من تنها همین یک نفر را برای این پست دارم و کسی دیگر را هم 
ندارم باز در قانون مشخص شده است که به کارگروه ارجاع شود اگر کارگروه 
گفت مشکلی نیست بحث دیگری است. اگر کسی که واجد این شرایط نیست 
و یا خودش یا همسرش یا فرزندانش دو تابعیتی هستند براساس قانون ممنوع 
است که در این مشاغل به کار گرفته شود اگر در قانون گفتیم ممنوع است و 
مجازات در قانون تعیین نکردیم می شود تخلف اما اگر مجازات تعیین کردیم 

می شود جرم.
وی ادامه داد: مدتی است دنبال این هستیم که ببینیم چه کسانی بدون 
استعلام و چه کسانی با استعلام در چه سمت هایی مشغول هستند تا بتوانیم 
در مورد آن ها تصمیم گیری کنیم. باید احصا کنیم ببینیم از ابتدای قانون چه 

کسانی مشمول این قانون بوده اند.
رییس قوه قضاییه گفت: ما از سه دستگاه استعلام کردیم که از زمان لازم 
الاجرا شدن این قانون چه کسانی در این پست ها مشغول شده اند و استعلام 
نشده است که تا این لحظه به ما هنوز پاسخ داده نشده است گفتیم چه کسانی 
استعلام شده و مخالفت کردید و آنها به کار گمارده شده اند اما هنوز جواب 
داده نشده است و فقط یک مرجع که دادگستری است پاسخ داده است. من 

باید ببینم چند نفر هستند یا چه کسانی هستند و بعد درباره آنها تصمیم جمعی 
بگیریم. نمی شود هر روز برای افراد تصمیم گیری کنیم. من مدتی است دنبال 
این هستم که چه کسانی بدون استعلام و چه کسانی با استعلام منفی در چه 
سمت هایی مشغول به کار هستند و منتظر هستیم به ما پاسخ داده شود. ممکن 

رئیس قوه قضائیه: 
در خصوص دوتابعیتی ها منتظر جواب استعلام هستیم
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